
Egyesületünk ügyvezető elnöksége Ko-
csárdy Károly alelnök elnökletével 1969. 
január 21-én ülést tartott. Első napirendi 
pontként Marton Tibor, a Keletmagyar
országi Erdőgazdasági és Faipari Egyesü
lés ügyvezető igazgatója ismertette a ha
zai papírfa-ellátás problémáinak megol
dása tárgyában készült tervezetet. Kitűnt 
az ismertetésből, hogy mind a papíripar, 
mind pedig az erdőgazdaságok hajlandó
ságot mutatnak kölcsönös előnyökön 
nyugvó baráti együttműködésre, amely
nek alapján lehetőség nyílik a hazai nyár 
papírfaellátás megjavítására, a termelés 
és feldolgozás műszaki színvonalának 
emelésére. 

Az ülésen megtárgyalták az 1969. évi 
munkaterv tervezetét. Fekete Gyula fő
titkár bejelentette, hogy dr. Soós Gábor 
miniszterhelyettes levélben kérte fel egye
sületünket arra, hogy a következő témá
kat iktassa be az 1969-es munkatervébe: 

— a mezőgazdasági, élelmiszeripari és 
erdészeti szállítások kooperációs lehe
tőségei ; 

— az ERTI által kidolgozásra kerülő 
és a IV. ötéves terv időszakában alkal
mazandó — fafajok szerint differenciált 
— erdőművelési egységárak; 

— a IV. ötéves tervidőszak alatt és táv
latokban huzamosan kitermelhető faanya
gok gazdaságos feldolgozásából a faipar 
(fűrész-, lemez-, farost-, forgácsipar), va
lamint a cellulóz- és papíripar fejleszté
sére háruló feladatok. 

Az ügyvezető elnökség a javaslattal 
egyetértve a felvetett témákat beépí
tette az elnökség elé terjesztendő ter
vébe. 

Végül Imréin János egyesületünk pénz
ügyi helyzetéről, és dr. Paris János a kül
földi kapcsolatokról adott tájékoztatást. 

A z ülésen megjelent dr. Túri Istvánné, 
MTESZ főtitkárhelyettes is. 
* 

Az erdőrendezési szakosztály Rakon-
czay Zoltán tanulmánya alapján meg
kezdte az erdőrendezés helyzetének és f e j 
lesztésének vitáját. A z erdőrendezés kor
szerűsítésének kérdése elé nagy érdeklő
déssel tekint a szakközönség. A z anyag 
összefoglalását és a kialakult állásfogla
lást a vita lezárása után közöljük. 
* 
A gépesítési szakosztály ülésén dr. Ra-
dó Gábor: A z erdőgazdasági gépberuhá
zások .tapasztalatai az új mechanizmus
ban címmel tartott előadást. Megállapí
totta, hogy az új mechanizmusban meg
változott a gépberuházások jellege. A z 
erdőgazdaságok kevesebb gépet szereznek 
be, s inkább azok jobb kihasználására tö
rekednek. A z újonnan beszerzendő gé
pekkel szemben azonban már fokozottabb 
igényeket támasztanak. A nagy baleseti 
arány és a foglalkozási megbetegedések 
nagy száma megköveteli a nehéz fizikai 

Felhívás 

A soproni Erdészeti és Faipari Egyetem oktatástörténeti gyűjteményének kiegészí
tése érdekében kérem az erdőmérnök kollégákat és jó ismerőseiket, hogy akiknek régi 
főiskolás emlékei, mint pl. oktatással kapcsolatos emlékek, oklevelek, naplók, fény
képek, az erdészeti oktatással összefüggő okiratok, erdész atilla, erdészkard stb. van
nak birtokában és azokhoz különösképpen nem ragaszkodnak, azokat gyűjteményünk 
számára akár megvételre, akár ajándékképpen felajánlani szíveskedjenek. 

Dr. Pankotai Gábor 
tanszékvezető egyetemi tanár 

az Erdészeti és Faipari Egyetem rektora 



munka megkönnyítésére olyan gépek ki
alakítását és használatát, amelyek gaz
daságosak s egyúttal könnyen kezelhetők, 
amellett biztonságosak. Javasolta, hogy a 
gépkialakítások során fokozott figyelmet 
szenteljenek a szabványosításnak és a tí
puselemek alkalmazásának. 

* 
A műszaki fejlesztési bizottság 1968-
ban az erdőgazdaság vertikális fejleszté
sének műszaki és gazdasági lehetőségei 
vizsgálatára létrehozott munkabizottsága 
tevékenységét befejezte. A munka alap
jául az egyes tájegységek jelenlegi mű
szaki felkészültségét, a tervezett fejlesz
tést, a faanyag összetételét, a feldolgo
zási és piaci lehetőségeket tekintették a 
legfőbb szempontoknak. Ilyen elgondolá
sok figyelembevételével a munkabizott
ság Nagykanizsán, Pápán, Visegrádon, 
Keszthelyen és Kecskeméten tartott ülést. 
A helyszínen látottak és a vitában el
hangzott vélemények alapján a munka
bizottság rögzítette a jelenlegi helyzetet, 
értékelte az adottságokat és megjelölte a 
fejlesztés irányát. 

A műszaki fejlesztési bizottság jelenté
sét átadta az elnökségnek. A munkabi
zottság vezetője Andor József, tagjai Bá
rányi László, Barcsay László, Csepregi 
János, Demeter Sándor, Dessewffy Imre, 
dr. Ecsedy Sándor, Farkas Pál, Beim Já
nos, dr. Káldy József, dr. Kövér Zoltán, 
Madas László, Nagy László, Nyirády La
jos és Szabó Károly voltak. Rész vett 
a munkabizottság munkájában: Balogh 
Béla, Begya Lajos, Földes Sándor, Gulyás 

Jenő, dr. Henzel János, Horváth Gyula, 
Kelecsényi László, Lippenszky György, 
Lombos Tibor, Németh János, Niederland 
László, Sitkey János, Soós Károly és Tut-
sek Károly. 

* 
Az erdészettörténeti szakosztály ülését 
a MTA agrártörténeti bizottsága meghí
vására és azzal közös rendezésben az 
Akadémia képes-termében tartotta meg. 
Az ülés napirendjén az erdészettörténeti 
irodalom és kutatás történetének és j e 
lenlegi helyzetének rövid áttekintése sze
repelt. A z anyagot dr. Csőre Pál állította 
össze Kolossváry Szabolcsúé közreműkö
désével. Korreferátumot tartott Király 
Pál és dr. Csapody István. 

A szakosztály bemutatkozó látogatását 
az Akadémián érdeklődéssel és melegen 
fogadták. Egyöntetű volt a vélemény, hogy 
az agrártörténészek és az erdészettörté
nészek együttműködésének számos lehe
tősége és közös területe van. Az agrár
történeti bizottság az egész gazdaságtör
ténet és társadalomtörténet szempontjá
ból lényegesnek tartja az erdészettörté
neti kutatást, kiderült, hogy a bizottság 
egyes tagjai munkájuk során erdészettör
ténettel is foglalkoznak. Például Penyigei 
Dénes egyetemi tanár, kb. 600 oldalon 
dolgozta fel Debrecen város erdeinek ré
gebbi történetéhez tartozó egyes kérdé
seket. 

* 
Az erdei vasutak szakosztálya megtár
gyalta Kenderes Gyula előadását A vonat
forgalom szervezése kis teljesítményű v o 
nóerőkkel című tanulmány alapján. 

A helyi csoportok életéből 

A zalaegerszegi csoport Marosvölgyi 
Béla előadásában vitatta meg a VK— 
16-os kérgezőgép élszögeivel kapcsolatos 
legújabb kutatások eredményeit. 
* 
A kaposvári csoport klubnap keretében 
vitatta meg Szántó Gábor: Erdőrendezé
sünk fejlesztési lehetősége című tanulmá
nyát. A kialakult elgondolások írásba 
foglalására bizottságot szerveztek, amely 
az anyagot javaslatként az erdőrendezési 
szakosztályhoz juttatja. 
* 
A MN veszprémi csoport vadászati be
mutató napot szervezett. Az egybegyűltek 
dr. Bencze Lajos előadását hallgatták meg 
a hajtóvadászatok helyes megszervezé
séről. * 

Az egri csoport vitadélutánt rendezett: 
itt Polonyi György: Fagyártmányterme
lésünk jövője címmel tartott előadást. 
Megállapította, hogy az új gazdaságirá
nyítási rendszerben a fafeldolgozás kér
déseit ismételten kell elemezni. Foglalkoz
tak az előadás nyomán a termelőszövet
kezeti fagyártmánytermelés versenyével 
és sürgették azt a megoldást, hogy a ter
melés során keletkező hulladékok for
gáccsá történő felaprítása is megoldható 
legyen. 

A szolnoki csoportban Kurdi István: 
Erdőnevelési eljárások és irányelvek to
vábbfejlesztése, Nagy Péter: A K Ö V szál
lítások megszervezése, teljesítések igazo
lásának ismertetése címmel tartott elő
adást. 

* 



A pécsi csoport klubdélután keretében 
értékelte tavalyi munkáját és állította 
össze 1969. évi munkatervét, meghatároz
va a munkabizottságok feladatait. A cso
portban Csanádi Béla: Az erdővagyon 
szerepe Baranya megye gazdasági életé
ben címmel tartott előadást. 

* 
A szakmai továbbképzés keretében a 

helyi csoportokban a következő előadáso
kat tartották: 

Budapesten Véssey Ede: A fán ter
meszthető gombák törzsszelekciós kísér
letei (vetített képekkel), Babos Lórántné: 
Budapest környékének gombái (vetített 
képekkel), dr. Kürthy Sándor: Gombairo
dalom; 

Szegeden dr. Vlaszaty Ödön: A vegy
szeres növényvédelem az erdőgazdálko
dásban, dr. Balogh Ferenc: A vékony fa
anyag kitermelése, szállítása és elsődleges 
felhasználása címmel. 

Vaddisznó terelővadászat Gemencén 

Két nap alatt négy puskás 15 hajtóval, összesen 74 disznót és egy rókát 
hozott terítékre január elején 

(Parti István rezervátum-vezető) 

A Z E R D Ő 
Az Országos Erdészeti Egyesület (Budapest, V., Szabadság tér 17.) kiadványa 
Szerkesztő: KERESZTESI BÉLA, a mezőgazdasági tudományok (erdészet) doktora. Főmunkatárs: 
JÉROME RENÉ. Szerkesztő bizottság: B I R C K O S Z K Á R , a mezőgazdasági tudományok (erdészet) 
kandidátusa, ERDŐS L A S Z L O , FJXA JÓZSEF, F I R B A S O S Z K Á R , FÖLDES L A S Z L O , HERPAY 
IMRE, a mezőgazdasági tudományok (erdészet) kandidátusa, I H A R O S F R I G Y E S , IMREH J Á N O S , 
JARO Z O L T Á N , a mezőgazdasági tudományok (erdészet) kandidátusa, K A L D Y JÓZSEF, a mező
gazdasági tudományok (erdészet) kandidátusa, K O C S A R D I K A R O L Y , M A D A S A N D R Á S , a mező
gazdasági tudományok (erdészet) kandidátusa, M A R T O N TIBOR, R A D Ó G Á B O R , a mezőgazdasági 
tudományok (erdészet) kandidátusa, S A L I EMIL, a mezőgazdasági tudományok (erdészet) kandi
dátusa, S C H M A L FERENC, T Ó T H S Á N D O R , a mezőgazdasági tudományok (erdészet) kandidátusa, 
Kiadja: a Laokiadó Vállalat. (Budapest, VI. , Lenin körűt 9—11.) Felelős kiadó: S A L A S Á N D O R 
Kapják az Országos Erdészeti Egyesület tagjai. Előfizethető még a Posta Központi Hírlap Iroda 
(Budapest, V., József nádor tér 1.) és a lapterjesztéssel foglalkozó egyes postahivatalok útján 
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